
1 

 

 Møteprotokoll 

 
Utval: Fylkesutvalet 
Møtestad: Scandic Hotel Ørnen, Bergen 
Dato: 10.12.2019 
Tidspunkt: 11:00-12:20 

 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Leiar A 
Roald Kvamme Medlem A 
Kari Sørensen Bernardini Medlem A 
Synnøve Solbakken Medlem A 
Helge Nævdal Medlem A 
Mona Røsvik Strømme Medlem H 
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H 
Nils Marton Aadland Medlem H 
Terje Søviknes Medlem FRP 
Roald Stenseide Medlem FRP 
Pål Kårbø Medlem KRF 
Benthe Bondhus Medlem SP 
Aud Karin Oen Medlem SV 
Anne Beth Njærheim Medlem V 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Tom Sverre Tomren Medlem KRF 

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
Øyvind Strømmen Tom Sverre Tomren MDG 

 
Frå administrasjonen møtte:    
Namn Stilling   
Ingrid Kristine Holm Svendsen Kst. fylkesrådmann 
Nils Egil Vetlesand Kst. fylkesdirektør økonomi og organisasjon 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør opplæring 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel 
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett 
Bård Sandal Fylkesdirektør regional utvikling 
Arne Åsan Fylkestannlege 
Jostein Fjærestad Eigedomsdirektør 
Bertil Søfteland Leiar fylkessekretariatet 
Anita Fjellheim Spesialkonsulent fylkessekretariatet 
Ingeborg Strandberg Rådgjevar fylkessekretariatet 

 
Ingeborg Strandberg 

sekretær 
 
  
 



2 

Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 220/19 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste   

PS 221/19 Godkjenning møtebok forrige møte   

PS 222/19 Referatsaker (meldingar)   

PS 223/19 Innkomne spørsmål frå politikarane   

FO 24/19 Spørsmål frå Bondhus - Sp - Status sal Stord 
Opplæringssenter 

2014/11865  

FO 25/19 Spørsmål frå Strømme - H - om trafikkaos E-39 Nordre 
innfartsåre til Statens Vegvesen 

2019/19842  

PS 224/19 Delegerte saker   

DS 6/19 Låneopptak 2019 - III 2019/1396  

PS 225/19 Ymse   

PS 226/19 NOU 2019:16 Skattlegging av vasskraftanlegg - høyring 2019/18346  
     

PS 220/19 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Møteinnkalling og sakliste vart godkjent utan merknadar. 
 

PS 221/19 Godkjenning møtebok forrige møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Møtebok frå møtet 21.11.2019 vart godkjent utan merknadar. 
 

PS 222/19 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Ingen referatsaker til dette møtet. 
 

PS 223/19 Innkomne spørsmål frå politikarane 

FO 24/19 Spørsmål frå Bondhus - Sp - Status sal Stord Opplæringssenter 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Eigedomen vart i samsvar med fylkestinget sitt vedtak av 12.12.2018 lagt ut for sal i den opne 
marknaden tidleg i 2019 gjennom Fana Sparebank Eiendom AS, som fylkeskommunen har 
rammeavtale med. Den vart annonsert med prisønske kr 23 mill., som er i samsvar med innhenta 
næringstakst.  
 
Eigedommen har vore marknadsført breitt og det har vore visningar. Tilbakemeldingane frå 
interessentane er at taksten er alt for høg. 
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Næringsmeklar har i perioden frå våren 2019 vore i dialog med dei ulike interessentane, og 3. 
desember 2019 kom det første bodet frå ein av desse, som er på kr 6 mill. Næringsmeklar er no i 
kontakt med dei andre interessentane. 
 
Dersom høgaste bod vert lågare enn 90 % av prisønske, må bodet godkjennast av fylkesutvalet. 
 
Det var kursverksemd i bygget fram til sommaren i år, og delar av bygget er no utleigd gjennom 
kortsiktige leigeavtalar.» 
 

FO 25/19 Spørsmål frå Strømme - H - om trafikkaos E-39 Nordre innfartsåre til Statens Vegvesen 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Kort om vannledningsbruddet 
Nordre innfartsåre er svært sårbar. Vannledningsbruddet skjedde på ei strekning der det ikkje er 
omkøyringsveg. Det var 750 000 L vatn som gjekk gjennom vegkonstruksjonen. Vegen vart stengd 
og vi som vegeigar må vite at mur- og vegkonstruksjonen har den bæreevne dei skal ha før trafikk 
vert sett på. Vi måtte vente på dagslys og våre geotekniske fagpersonell for gjennomgang. Bergen 
kommune hadde identifisert brot i vegkontruksjonen.  I samråd med kommunen vart veg gravd opp 
og 4 m røyr skifta. Samstundes vart vegkontruksjonen sjekka om det var skjedd utvasking. 
 
Saman med politiet gjorde vi tiltak for å unngå hendnigar på ope vegnett.  

• Vi stoppa anna planlagt arbeid i nærområdet 
• Avtala trafikkdirigering i kritiske punkt 
• Avtala skjerma trase for utrykningskjøretøy 
• Eingvegskøyring i  Hardangervegen for å unngå møtande tungbilar. Stoppe 

trafikkavvikling på denne strekninga 
• Ekstra avtale med bergingsbil for tungbil i beredskap på Nygårdstangen (rask utrykking 

til Fløyfjell). 
For å unngå trafikkulykker vart det arbeidd kontinuerleg med tiltak for å redusere sannsynligheit eller 
konsekvens for ulykker. Her er det også tiltak på E39 Nordre innfartsåre. Tiltak er fartsgrense, 
fullstopp-skilt påkøyringsrampe, rekkverk og forsterka midt- og sideoppmerking.  
 
Vegnettet har drift og beredskap heile døgeret. Normal beredskap er Driftsentreprenør og 
Vegtrafikksentral som overvåkar og gjer tiltak ved hendingar, nettopp for å ha eit ope vegnett. I 
Beredskapsplan er omkøyring med fjernskilting og nærskilting ein del av planen. I tunnelane er det 
sikkerheitsutrustning som er styrt direkte frå vegtrafikksentral. Alle tunnelar har eigen 
beredskapsplan godkjent av Bergen brannvesen.  Vegtrafikksentral har rutinar for trippelvarsling til 
bilbergingsselskap for å til ei kvar tid varsle bergingsbil som er nærast. Det er døgnkontinuerlig 
beredskap med geolog og geoteknikar. Alle desse tiltak er for å ha god regularitet og høg oppetid. 
Denne vegstrekninga har ei gjennomsnittlig årsdøgntrafikk på 54500 kjt i døgnet.  
 
Kva gjer Statens vegvesen? 
SVV har tett kontakt under og etter hendinga med politi, Bergen kommune, SKYSS og nødetatar 
 
1. Kortsiktige tiltak 

• møte for oppfølging med Bergen kommune 4. Des. Oversikt på risiko vannledning under 
veg og høgtrafikkerte vegnett. Saman med Bergen kommune ser vi på tiltak for 
redusere risiko for tilsvarande hending. Bergen kommune vil gjere tiltak for å redusere 
konsekvens på denne strekninga på E39. Saman kartlegg vi om det er andre tilsvarende 
sårbare punkt 

• To-vegstrafikk i eitt løp i tunnel kan ikkje umiddelbart verte innført i Fløyfjell grunna 
tunnelprofil og areal på viadukt på Nygårdstangen. Løysingar SVV tilrår må alltid vera 
trafikksikre 

• SVV arbeider vidare for å finne løysingar for å kunne ha meir fleksibilitet både i tunnel 
og på firefelts veg. 

• Felles evaluering blant alle involverte etatar 19. des 
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2. Langsiktige tiltak 
• Få et meir overordna vegnett som gjev større robustheit 
• ringveg aust, Kommunedelplan 
• bybane med forlenga Fløyfjelltunnel, Reguleringsplan 
• Dagens E39 er både ein hovudveg og ein samleveg for tilkomst til bustad og næring. 

For å kunne få til ei varig endring og eit mindre sårbart vegnett må ein investere. 
Finansiering for dette vert gjort gjennom Nasjonal Transportplan og vidare i 
statsbudsjett. Her er vi avhengig av at vi prioriterer tiltak politisk  både lokalt, regionalt 
og nasjonalt. Statens vegvesen skal arbeide både for ha god regularitet  på dagens 
vegnett samt sette av ressursar både på planlegging og gjennomføring for dei meir 
langsiktige tiltak.» 

 

PS 224/19 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Delegert sak 6/19 vart teke til orientering. 
 

PS 225/19 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Intet til Ymse. 
 

PS 226/19 NOU 2019:16 Skattlegging av vasskraftanlegg - høyring 

Forslag til vedtak 

 
1. Fylkesutvalet går mot at ordninga med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter vert avvikla slik det er teke 

til orde for i Sanderud-utvalet si innstilling 
 
Fylkesutvalet viser til at ordningane med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter har vore eit berande 
prinsipp sidan 1909 og det er ordningar det har vore særs brei semje om som i dag representerer ei 
kulturell og historisk tradisjon som det ikkje er høveleg å endre på. Desse konsesjonsgjevne rettane gjev 
distrikta kompensasjon for dei ulemper som utbyggingane fører med seg. 
 

2. Fylkesutvalet ser det som viktig at kraftanlegg bygd ut på 1950- og 1960 talet og som har behov for 
modernisering og oppgradering vert gjeve vilkår slik at dei aktuelle prosjekta vert realisert og at Noreg 
framleis får ei energiforsyning med høg tryggleik i høve til levering av elektrisk energi. Når vasskrafta i 
framtida skal samordnast med energi produsert frå vind- og solcelleanlegg vert behovet for tryggleik i 
høve til levering til rett tid frå vasskraftanlegg større enn den har vore tidlegare. 

 
3. Fylkesutvalet vil rå til at grunnrenteskatt vert innretta slik at den berre slår inn for prosjekta som har 

avkastning ut over det som er normal avkastning for kapitalinvesteringar. Ordninga vil da i større grad 
vere basert på at skatt vert ilikna etter evneprinsippet.   

 
4. Fylkesutvalet vil rå til at det vert gjennomført felles prisfastsetting for all konsesjonskraft. Dette vil gje ei 

administrativ forenkling for kommunar, fylkeskommunar og kraftselskap og soleis vere i tråd med dei 
premiss som vart lagt på området i samband med Stortinget sin handsaming av Energilova i 1990. 

 
5. Fylkesutvalet rår til at naturressursskatten vert indeksregulert og teken ut av ordninga med 

inntektsutjamning slik at desse to effektane over tid ikkje endrar fordelinga mellom staten og 
utbyggingsdistrikta 

 



5 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 10.12.2019  
 
Roald Kvamme (A) sette på vegner av A, Sp, KrF, SV, V, Frp, MDG og H fram slikt forslag: 
 

«6. Fylkesutvalet viser vidare til høyringsfråsegn frå Vestlandsrådet og stiller seg bak den.» 
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet går mot at ordninga med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter vert avvikla slik det er teke 

til orde for i Sanderud-utvalet si innstilling 
 
Fylkesutvalet viser til at ordningane med konsesjonskraft og konsesjonsavgifter har vore eit berande 
prinsipp sidan 1909 og det er ordningar det har vore særs brei semje om som i dag representerer ei 
kulturell og historisk tradisjon som det ikkje er høveleg å endre på. Desse konsesjonsgjevne rettane gjev 
distrikta kompensasjon for dei ulemper som utbyggingane fører med seg. 
 

2. Fylkesutvalet ser det som viktig at kraftanlegg bygd ut på 1950- og 1960 talet og som har behov for 
modernisering og oppgradering vert gjeve vilkår slik at dei aktuelle prosjekta vert realisert og at Noreg 
framleis får ei energiforsyning med høg tryggleik i høve til levering av elektrisk energi. Når vasskrafta i 
framtida skal samordnast med energi produsert frå vind- og solcelleanlegg vert behovet for tryggleik i 
høve til levering til rett tid frå vasskraftanlegg større enn den har vore tidlegare. 

 
3. Fylkesutvalet vil rå til at grunnrenteskatt vert innretta slik at den berre slår inn for prosjekta som har 

avkastning ut over det som er normal avkastning for kapitalinvesteringar. Ordninga vil da i større grad 
vere basert på at skatt vert ilikna etter evneprinsippet.   

 
4. Fylkesutvalet vil rå til at det vert gjennomført felles prisfastsetting for all konsesjonskraft. Dette vil gje ei 

administrativ forenkling for kommunar, fylkeskommunar og kraftselskap og soleis vere i tråd med dei 
premiss som vart lagt på området i samband med Stortinget sin handsaming av Energilova i 1990. 

 
5. Fylkesutvalet rår til at naturressursskatten vert indeksregulert og teken ut av ordninga med 

inntektsutjamning slik at desse to effektane over tid ikkje endrar fordelinga mellom staten og 
utbyggingsdistrikta. 

 
6. Fylkesutvalet viser vidare til høyringsfråsegn frå Vestlandsrådet og stiller seg bak den. 
 


